
I 

V I L Á G PROLETÁRJAI, E G Y E S Ü L J E T E K ! 
CL évfolyam, 

5L szám 
197L 

március L , 
csütörtök 

Áras 
80 fillér 

M A G Y A R S Z O C l A L I S T A M U N K Á S P Á R T L A P J A 

Hasznosítják a föl 
A szegedi termelőszövetkezetek beruházásai 

Már termel a termálprogram második lépcsőjeként épült üvegház az Űj Élet Terme-
lőszövetkezeti: en 

Hogy mit jelent a mező- dozik. A már termelő, üveg- citású szárító együtt sürgeti, 
gazdaságban, ha egy ú j lé- gel vagy fóliával fedett te- hógy ugyancsak idén elké-
tesítmény időre készül el, rület idén még 40 ezer négy- szüljön még a négy — 
vagy határidő után, a r ra zetméterrel növekszik. Az egyenként hetvenvagonos — 
elég visszaidézni az Ű j Élet 5,9 milliós beruházás egyik takarmánytároló. Ez a szö-
Tsz zárszámadási közgyűlé- fe le a kertészet dolgozóira vetkezet minden beruházá-
seinek két mondatá t : Re- gondol most, öltözők, f ü r - sát sa já t erőből fedez i 
kordidő alat t készült el az dők, ebédlők épülnek. . „ . „ _ 
ú j üvegház. Ha csak egy hó- A Felszabadulás Tsz ser- s £ v p ™ e z e t T t e r m l t a u t a k 

tés telepén évenként 15 ezer sfovetKezet a termalkutak 
sertéssel számolnak a ter- ^ l z é t M i k s á k kihasználni, 
vek. A föld kincséből itt a d e

f
 a szokásos módon, 

földgáz ju t szóhoz. Az előre- U t . é p u l ~ e l s 6 l p s z " o r " 
gyártott elemekből épülő 3 , ? e f g ^ f ® 1 

műanyag falú telephez szük- m ú k ° d ° baromfikeltető állo-
séges minden anyag a hely- A n a « y t e s t d b a r ° r " " -

pedig úgy fognak hozzá, színen van már , és össze- f a ] t a k nagyüzemi tenyészté-
hogy a lehető legrövidebb szerelésre vár. Az ú j épület- s e t segíti ez a létesítmény 
időn belül kezdjék visszafi- csoport háromhektárnyi te - Probauzemeleset néhány hét 
zetni a befektetett forinto- rületet foglal ma jd el. múlva megkezdi, 
kat. Az ú j létesítmények zö- Ugyancsak gázenergiával A 83 fokos meleg vizet 
me igyekszik kihasználni dolgozik — a vezetéket már a d ó termálkút táplál ja majd 

megépítették hozzá — a gaz- a 120 vagonos hűtőtárolót is. 
daság szálas t akarmányának Az év második felében kez-
és szemes termésének tel jes dik építeni az évenként 
feldolgozására épülő meleg-

napot késik, egész évi ter-
vünket felborította volna. 

Érthető tehát az igyeke-
zet, hogy minden megkez-
dett beruházást hamar be 
akarnak fejezni a szpgedi 
szövetkezetek, az ú jakhoz séges minden anyag a hely-

körzetünk szerencsés adott-
ságait, vagy a termálener-
giát, vagy a földgázt hasz-
nosítják. 

A z Üj Élet Termelő rzővet- l e v e g ő s s z á r í t ó b e r e n d e z é s . 
kezet a jól kidolgoztat ter- Gépeit szerelik, idén min-
málprogram harmadik fe je- denképpen termelni kezd. A 
zetének megvalósításán fá ra - sertéstelep és a nagy kapa-

Apró Antal 
látogatása Makón 

Népfrontnagygyűiéa 
m Maros-parit városban 

Tegnap, a délelőtti órák- lat telepét, majd a Redőny-
ben Makóra érkezett Apró gyá r a t 
Antal, az MSZMP Politikai A délutáni órákban került 
Bizottságának tagja, az or- sor a BMG makói gyáregy-
szággyülés elnöke, megyénk sége nagy szerelőcsarnoká-
országgyűlési képviselője ban a népfrontnagygyűlés-
Győri Imrének, az MSZMP 
KB tagjának, a megyei 
pártbizottság első t i tkárá-
nak kíséretében, hogy részt 
vegyenek a délutáni nép-
frontnagygyűlésen. A ven-
dégeket a városi-Járási párt-

re. Az elnökségben a város 
pár t - és állami vezetői, a 
tömeg- és társadalmi szer-
vezetek képviselői között 
foglalt helyet Apró Antal, 
Győri Imre, Halmágyi 
Ivánná országgyűlési képvi-

bizottságon a város vezetői selő, valamint Nagy István, 
fogadták, s adtak tájékozta- a népfront megyei bizottsá-
tást Makó életéről, ipará- gának elnöke. A nagygyűlést 
nak, mezőgazdaságának 
helyzetéről, az elmúlt évek-
ben elért fejlődésről. 

A tá jékoztatókra Apró 
Antal válaszolt, r ámuta tva a 
helyi és az országos gondok 
összefüggéseire, amik — ter-
mészetesen — nem akadá-
lyozzák a IV. ötéves terv 
végső célkitűzéseinek meg-
valósulását. Vonatkoztatta 
ezt főleg a lakásprogramra: 
a tervezett 400 000 otthon a 
tervidőszakban felépül. 

Az eszmecsere után Apró 
Antal és kísérete üzemláto-
gatásokon vett részt. Felke-
resték az Egészségügyi Be-
rendezéseket Gyártó Válla-

Arató Márton, a városi pár t -
bizottság t i tkára nyitotta 
meg, ma jd á tadta a szót a 
választási nagygyűlésen a 
város országgyűlési képvise-
lőjelöltjének, Kangyalka An-
talnak, a BMG makói gyár-
egysége vezetőjének. 

A nagygyűlésen felszólalt 
és időszerű kérdésekről szólt 
Apró Antal. Tetszéssel fo-
gadott beszédében kitért 
Csongrád megye iparosodá-
sának jelentőségére is. 

A nagygyűlés kulturális 
műsorral ér t véget. 

Ezután üzemlátogatás kö-
vetkezett, majd a vendégek 
megtekintették a város új 
könyvtárát. 

ú j a b b és ú j abb termelőegy-
séggel bővülő termény- és 
fűszerpaprika-szárítót . Ezt ís 
meleg víz fűti. A gazdaság 
takarmánygondjá t oldja meg 
a másfél milliós költséggel 
fölépült keverőüzem. Ez a 
beruházás már üzembe lé-
pett, a tápkoncentrátumot 
sa já t termésű szemes takar-
mánnyal keveri, s alkalmas-
sá teszi tárolásra. 

Vissza kell kanyarodnunk 
az Oj Élet Tsz tervezett és 
Idén megvalósuló ű j létesít-
ményeihez. Hárommilliós be-
fektetéssel húsfeldolgozó 
üzemet építenek- Évenként 
300 ezer feldolgozott csir-
két, és 3 ezer sertést ad ez 
az özem Szeged ellátásához. 
Szeptemberben már számít-
hatunk termékeire. 

összegét tekintve nem 
nagy, jelentősége azonban 
igen nagy annak a terv-
nek, amely az állattenyész-
tők és kertészeti dolgozók 
jogos Igényének kielégítése 
után fürdőt ígért a növény-
termesztőknek is, és 
az évben át is adja. 

H . O. 

Elutazott 
a KNDK 

k ü l d s t l s é p 
Szerdán a kora délutáni 

órákban elutazott hazánkból 
a KNDK küldöttsége Pak 
Szong Csol, a Koreai Munka-
pár t Politikai Bizottságának 
tagja, a KNDK Miniszterta-
nácsa elnökhelyettesének ve-
zetésével. A delegáció Fehér 
Lajosnak, a Minisztertanács 
elnökhelyettesének meghívá-
sára hat napig tartózkodott 
hazánkban. Búcsúztatásukra 
a Ferihegyi repülőtéren meg-
jelent Fehér Lajos, az 
MSZMP Politikai Bizottságá-
nak tagja, miniszterelnök-
helyettes, Péter János kül -
ügyminiszter, dr. Szabó Zol-
tán egészségügyi miniszter, 
Oláh István vezérőrnagy, 
honvédelmi miniszterhelyet-
tes. Ott volt Pak Gjong Szun, 
a Koreai Népi Demokratikus 
Köztársaság budapesti nagy-
követe. 

Ajánlások 
a nők helyzetének 
további javítására 

Szerdán a Par lament Va- gy elemmel azok megvalósu-
dász-termében ülést t a r t o t t a l á s á t 

A DIFK és Mail 
kapcsolata 
A dél-vietnami ideiglenes 

forradalmi kormány és a 
Mali Köztársaság megállapo-
dott abban, hogy diplomá-
ciai kapcsolatokat létesít 
nagyköveti szinten. 

Magyar Nők Országos Taná-
csa. Az ülés résztvevői meg-
emlékeztek a 62. nemzetitözi 
nőnapról, m a j d Erdei László-
né, a Magyar Nők Országos 
Tanácsának elnöke tájékoz-
tatót tar tot t az országos nő-
konferencia óta végzett mun-
káról. Mint elmondotta: a 
Magyar Nők Országos Taná> 

Az ajánlások között szere-
pel a nők szakmunkáskép-
zésének megoldása, a mun-
kakörülmények további ja-
vítása. a zaj-, por- és hő-
ártalom csökkentése, az 
anyák munka- és életkö-
rülményeinek tervszerű ja-
vítása-

Ismételten a ján l ják , hogy az 
csa azt a megbízást kapta a egyenlő munkáér t egyenlő 
nőkonferenciától, hogy a vi- bért elvének megvalósítása 
tában elhangzott javaslato- érdekében végezzenek korúi-
kat, a jánlásokat és észrevé- tekintőbb helyzetelemzést, s 
teleket továbbítsa az illeté- ellenőrizzék folyamatosan a 
kes állami és társadalmi bérarányok alakulását. A mi-
szervekhez, mozgalmakhoz, nisztériumok figyelmébe 
Az elnökség elvégezte a fel- a ján l ják , hogy fordí tsanak 
adatot. Az elnökség tagjaiból nagy figyelmet a nők politi-
alakult kai, szakmai, műveltségi 

küldöttségek az a jánlások- színvonalának fejlesztésére, 
kai felkeresik a munka- valamint érdemeik, felké-

szültségük szerinti előlépte-
tésükre. Ajánlásokat tettek a 
gyermekintézmények fejlesz-
tésére; a nők háztartási 

Az elnökség ezenkívül írás- m u n k á í á n a k további könnyí-
í r _ tésére és más fontos kérdé-

ügyi, az egészségügyi, a 
művelődésügyi, az építési 
és városfejlesztési és a bel-
kereskedelmi minisztert. 

ban továbbította a konferen-
cia a jánlásai t és észrevéte-
leit a könnyűipari , a kohó-
és gépipari, a mezőgazdasági 
és élelmezésügyi miniszter-
nek, a Minisztertanács Ta-
nácsi Hivatala vezetőjének, 
valamint a Hazafias Nép-
front , a KISZ, a TOT, a 
SZÖVOSZ és az OKISZ ve-
zetőinek. Az elnökség ar ra 
készül, hogy küldöttséggel 
felkeresi Vályi Péter minisz- C™ 
terelnök-helyettest és a SZOT 
vezetőit, á t ad ják a A z u l é s e n 

rencián elhangzott 
a jánlást , észrevételt és t á jé -
koztat ják őket a miniszte-
rekkel folytatott megbeszélé-
sekről. Az MNOT nevében 
azt kérik, hogy kísérjék f i -

sek megoldására. 
Végül hangsúlyozta: állan-

dó, soha nem szűnő felada-
tuk 

a szolidaritás eszméinek 
ápolása, a népek közötti 
barátság szolgálata és fej-
lesztése, 

amely az elmúlt évben is fi-
gyelemre méltó eredménye-
ket hozott 

A beszámolót élénk vita 

Ülésezett az országos 
választási elnökség 

A Népköztársaság Elnöki 15. számú és Vilmányi Má-
Tanácsa 1972. március 12-re r iá t pedig a Hajdú-Bihar 
ú j választást tűzött ki az el- megyei 7. számú országgyú-
halálozás miat t megürese-
dett Csongrád megyei 15. 
számú és a Hajdú-Bihar me-
gyei 7. számú országgyűlési 
képviselői választókerület-
ben. Mindkét választókerü-
letben megtar tot ták a jelölő-
gyűléseket A választók jelölő-
gyűlései a Csongrád megyei 
15. számú választókerületben 
Kangyalka Antalt, a Buda-
pesti Mezőgazdasági Gép-
gyár makói gyárának igazga-
t ó j á t a Hajdú-Bihar megyei 
7. számú választókerületben 
pedig Vilmányi M á r i á t a 
Hajdúböszörményi Texti lfel-
dolgozó Vállalat technikusát 
jelölték országgyűlési képvi-
selőnek. 

Az országos választási el-
nökség szerdán megtartot t 
ülésén a jelöléseket megvizs-
gálta. Megállapította, hogy a 
jelölések a törvényes köve-
telményeknek megfelelően 
tör tén tek Ezért Kangyalka 
A n t a l t a Csongrád megyei 

lési képviselői választókerü-
let képviselőjelölt jeként el 
fogadta. (MTI) 

felolvasták a 
összes V i e t n a m l Nők Szövetségének 

a magyar nőmozgalom hoz 
intézett levelét. Ebben 

a vietnami testvérszerve-
zet őszinte köszönetet 
mond a nemrég hazánkbau 
járt delegáció meleg fo-
gadtatásáért, s a magyar 
társadalom, a magyar nők 
nagyszabású takarókciójá-
ban megnyilvánult szerető 
gondoskodásért 
A tanácskozás záró aktusa-

ként Erdei Lászlóné vála-
szolt a v i tában elhangzott 
észrevételekre, javaslatokra, 
m a j d a résztvevők egyhan-
gúlag elfogadták az elnök-
ségnek az elmúlt időszak 
munkájáró l szóló beszámo-
lóját, és az idei esztendő 
munkaprogramjá t . 

Biszlui Béla előadása 
a politikai akadémián 
A Magyar Szocialista Mun- lesztésének és pártirányltá-

káspárt Központi Bizottsá- sának néhány kérdése cfm-
gának politikai akadémiáján mel. 
szerdán, tegnap, az Építők Óvári Miklós, a Magyar 
Rózsa Ferenc Művelődési Szocialista Munkáspár t Köz-
Házában Biszku Béla, az ponti Bizottságának t i tkára 
MSZMP Politikai Bizottsá- nyitotta meg az előadást, 
gának tagja, a Központi Bi- amelyen részt vett politikai 
zottság t i tkára előadást tar- és társadalmi életünk számos 
tott Az állami munka fej- ismert személyisége. (MTI) 

KGM-vezetők 
tanácskozása Szegeden 

Szerdán Szegedre látoga-
tott Asztalos Lajos kohó-
és gépipari miniszterhelyet-
tes, és a minisztérium több 
főosztályvezetője. A délelőtti 
órákban találkoztak Csong-
rád megyei pár t - és ál lami 
vezetőkkel 

A Csongrád megyei tanács 
épületében tartot t értekezle-
ten jelen volt dr, 
csta Mihály, a m e g y e i ta-
nács elnöke, Szabó Sándor, 
az MSZMP megyei bizottsá-
gának titkára ia. Dr. Pa-
czvk István, a megyei ta-
nács elnökhelyettese tájé-
koztatta a minisztériumi ve-
zetőket a KGM-hez tartozó 
Csongrád megyei vállalatok 
tevékenységéről, gazdálko-
dási problémáiról. Elmon-
dotta többek között, hogy a 
vállalatok évről évre növe-
lik termelésüket. Expor t juk 
pedig több mint négyszerese 
az 1965. évinek. Tavaly ex-
porttermelésüket közel 20 
százalékkal növelték. Ezen 
belül a tőkésexportot 8,2 a 
szocialista országokba szállí-
tott áruk termelését pedig 
26,4 százalékkal. A KGM-
vállalatok nyeresége 20,8 
százalékkal, 43,5 millió fo-
rinttal több az előző évinél. 

Csongrád megyében a 
KGM-ágazatban kilenc mi-
nisztériumi, két tanácsi vál-
lalat és t izenhárom szövet-
kezet működik. Az egyes 
vállalatok gondjairól szólva 
elmondotta dr. Paczuk Ist-
ván, hogy a Szegedi Kábel-
gyár a negyedik ötéves terv-
ben 4 ezer 600 négyzetmé-

Komó- ter alapterületű üzemcsar-
nokot épít A munkálatokat 
már megkezdte a DÉLÉP, 
de tavaly már nem folytat-
ta. Jelenleg sincs biztosítva 
a munkála tok befejezése. 
Állandó munkaerőhiánnyal 
küzd az Öntödei Vállalat 
szegedi gyáregysége is, an-
nak ellenére, hogy a nehéz 
fizikai munka jelentős ré-
szét már gépesítették. A 
Kéziszerszámgyár szegedi 
üzeme termelésének 40 szá-
zaléka kerül exportra. A 
gyáregység még nem ren -
delkezik önálló fejlesztési 
alappal. Az üzem szociális, 
kulturális helyzete a mini-
mális követelményt sem 
éri eL 

A megyei és a miniszté-
riumi vezetők megtárgyalták 
a termelés segítésének, a 
gazdálkodási gondok meg-
oldásának módját. 

v 
T 


